
 

 
Vänsterpartiet 

 

 

Fråga till Simon Chrisander (L), ordförande i Miljönämnden 
 
Vilket ansvar tar Malmö Stad för mätning av luften vid stadens förskolor? 

 
Det senaste året har diverse medier allt oftare lyft fram den dåliga luften i Malmö Stad då 
målet för ren luft inte uppnås även om miljökvalitetsnormen inte längre överskrids. En 
studie från Lunds universitet har särskilt uppmärksammats då den fokuserat på luftkvalitén 
vid en grupp förskolor i Malmö, som sedan tidigare stuckit ut som de med sämst 
luftkvalitet.  
 
Det rör sig om 10 förskolor där luftkvalitén för utomhusmiljön är farlig och de flesta av 
dessa förskolor ligger i Malmös mer utsatta områden. De ligger alla i högtrafikerade 
områden, som visserligen planerats under en tid då trafikflödet inte var lika intensivt, men 
det innebär ju inte att problemet kan ignoreras. Biltrafiken är den stora boven och det rör 
sig inte bara om motorernas förbränning utan även om slitage från däck och bromsklossar. 
Så el-bilar är inte hela lösningen! 
 
Forskningen understryker också att kunskapen om den dåliga luften är bristfällig och att 
luftkvalitén borde mätas vid alla våra förskolegårdar, men särskilt viktigt är det i närheten 
av trafikutsatta miljöer. Hälsokostnader är höga eftersom små barn är särskilt känsliga och  
riskerar utveckla astma, kronisk bronkit samt  även sämre lungfunktioner i vuxen ålder, 
skador som kommer följa dessa medborgare hela dess liv. Barnen måste får en högre 
status i stadsplaneringen, särskilt nu när barnkonventionen blivit lag. Vänsterpartiet anser 
att barnen måste gå före bilarna!   
 
Min fråga till dig Simon Chrisander är därför:  
 

•Kommer du att verka för att luftkvalitén regelbundet mäts vid stadens förskolor?  
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Gunilla Ryd (V) 
  
 

 

 

 

 


